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 الدثتٌعلامة [ 1]
 

 الدثتٌ الدفرد الرقم
 انذيملتال حنج كيملتاس حنج ٔ
 انـالتلميذت فلزت ةاستلميك فلزت ٕ
 انـالشجرت تأورق  ةاسشج  تأورق ٖ
 

 :القواعد
 ونون  ءو ياأ بزيادة اسف ونون ،تُِ ـثَ أو مؤن ينِ دل على شيئتُ اثنتُ ، مكر َ  مل:  الدثتٌ -ٔ

 .في آخ ه            
 
 .فتوح مل قبلالبالأسف، وينصب ويج  باسيلء الد ب فع  الدثتٌ -ٕ

 مثل : 
 الجر النصب الرفع 

 الدثتٌ

 انذيملتال نجع 
Dua orang murid ini 
telah berjaya 

 جوائز ن  یالتلميذ    يى الددطأع
Pengetua menyampaikan hadiah kepada 
dua orang murid ini 

 ین  الددب  على استلميكَ  تٍأث
Pengetua memuji dua orang murid 
ini 

 انـتلميذتال فلزت
Dua orang murid ini 
telah berjaya 

 ىدايا تُْ  التلميذت ـ  ةُ الددرس تْ منح
Sekolah memberi hadiah kepada dua 
orang murid ini 

 تُ  ت  إلى استلميك اسزائ ةُ  تْ ثتحد  
Tetamu berbual dengan dua orang 
murid ini 

 انـالشجرت تْ أورق
Dua Pokok itu telah 
berdaun 

 تُ  ت  الشجر  اسفلاحُ  سقى
Petani menjirus dua Pokok itu 

 تُْ  ت ـ من اسشج  اسثملرَ  تُ قطف
Saya memetik buah-buah dri duua 
Pokok itu 

 
 .واسكا ة ، بدلا من اسضمة واسفتحة الأسف واسيلء همل علامتل الاع اب في الدثتٌ -ٖ

 
TANDA MUTHANNA (KATA DUAL) 

 
 

( انكيملتاس حنج ) / ( انتـذيملتال فلزتْ  ) Dua orang murid telah berjaya 

( انـالشجرت تأورق ) Dua Pokok itu telah berdaun 

 
 
 
 
 
 
Kaedah tatabahasa: 
 

1. Muthanna (kata nama dual) ialah perkataan yang menunjukkan dua perkara, 
sama ada lelaki atau perempuan dengan cara menambah huruf alif & ya atau 
huruf ya & nun pada akhir perkataan. 

 
 

2. Muthanna dibaca rafa’ dengan ada penambahan alif ( انذيملتال ) 

 

 Muthanna dibaca nasab dengan ada penambahan ya di mana huruf sebelumnya 

berbaris atas ( ن  یالتلميذ   ) 

 Muthanna dibaca jar dengan ada penambahan ya di mana huruf sebelumnya 

berbaris atas ( ن  یالتلميذ   ) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Huruf alif dan ya, keduanya  adalah tanda ‘irab bagi muthanna sebagai ganti bagi 
tanda ‘irab berbaris hadapan, berbaris atas dan berbaris bawah. 
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 جمع الدذكر السالم[ 2]
 

 لمجمع الدذكر السا الدثتٌ الدفرد 
 اسقطلر ونالدالف  ررب اسقطلر ناالدالف  ررب طلرَ اسقِ  الف ُ مُ ـاس بَ رِ رَ  ٔ
 

 القواعد
 نون .و ء ياأو ملدل على أرث  من اثنتُ بزيادة واو ونون  :جمع  الدكر  اسالم  -ٔ
 ي فع  جمع  الدكر  اسالم باسواو، وينصب وج  باسيلء الدكاور مل قبلال. - ٕ

 مثل : 
 الجر النصب الرفع 

جمع 
الدذكر 
 السالم

 لقفي رحلة إلى مل ن  و ي  ل  ع  شتًك ا
(ramai) Ali menyertai rombongan ke 
Melaka 

 تُ  ـي   ل  ع   صلحبتُ 
Saya menemani (ramai)Ali  

ـع   تُ قْ ثِ وَ   تُ  ي  ـل  ب ـ
Saya mempercayai (ramai) Ali  

 في ر ة اس يش ونالدوظف یبلرَ تَ 
Para pegawai itu bermain badminton 

 في مكلنهم تُالدوظف يتُ أر 
Saya melihat Para pegawai itu 
berada di tempat mereka 

 تُموظفإلى  لنتحدث
Kami bercakap dengan Para 
pegawai itu  

 اسقطلر ون  الدالف  ررب
Orang-orang yang bermusafir menaiki 
kereta api 

 ین  الدالف  استقبلنل
Saya meyambut (k datangan) 
Orang-orang yang bermusafir 

 ین  علي الدالف  سلمتُ 
Saya bersalaman dengan 
Orang-orang yang bermusafir 

 

 واسفتحةبدلا من اسضمة  ل الاع اب في جمع  الدكر  اسالم ،تاسواو واسيلء همل علام - ٖ
  ة.اواسك

 

 : ملاحظة** 
ة ز محـتجمع  نحو  فلا، لءتمن اس ف لدكر  علقل خلليصىكا الجمع  من رل اسم أو و  يأتي
 مة ىكا الجمع  .وعلاّ 

 
KATA JAMAK (LELAKI) 

 
 

( اسقطلر ونالدالف  ررب ) Orang-orang yang bermusafir menaiki kereta api 

 
 
 
 
Kaedah tatabahasa: 
 

1. Jamak Muzakkar Salim1 ialah perkataan yang menunjukkan lebih daripada dua 
perkara dengan cara menambah huruf waw & nun atau huruf ya & nun (pada 
akhir perkataan). 

 

2. Jamak Muzakkar salim dibaca rafa’ dengan ada penambahan waw ( ن  و ي  ل  ع   ) 

 Jamak Muzakkar salim dibaca nasab dan jar dengan ada penambahan ya di 

mana huruf sebelumnya berbaris bawah ( تُ  ـي   ل  ع   ) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Huruf waw dan ya, keduanya  adalah tanda ‘irab bagi Jamak Muzakkar salim 
sebagai ganti bagi tanda ‘irab berbaris hadapan, berbaris atas dan berbaris 
bawah. 

 
** Catatan: 
Bentuk kata jamak ini terdapat pada semua kata nama atau kata sifat untuk lelaki (yang 
berakal/manusia) yang mana perkataannya tidak mempunyai ta marbutoh. Oleh itu tidak 
dijamakkan perkataan (Hamzah) dan (Allamah) dengan bentuk jamak ini. 
  

                                                             
1 kata jamak untuk lelaki – di mana perkataannya tidak mempunyai huruf ‘ilat (ا ، و ، ي) 
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 لماسالدؤنث ال جمع[ 3]
 

 جمع الدؤنث السالم الدثتٌ ةالدفرد 
 ات  الدجاج باضتْ  ن  اـتالدجاج باضتْ  ة  الدجاج باضتْ  ٔ
 

 القواعد
 .خ هآفي  وتاء سفأرث  من اثنتتُ من الإناث بزيادة أملدل على : جمع  الدؤنث اسالم  -ٔ
 
 ي فع  جمع  الدؤنث اسالم باسضمة وينصب وج  باسكا ة -ٕ

 مثل : 
 الجر النصب الرفع 

جمع 
الدؤنث 
 السالم

 استفصيل ات  م  اط  ف   جلدتْ أ
Fatimah pandai dalammemberi 
penjelasan 

في حفلة  ات  م  اط  ف  أر منل 
 خلصة

Fatimah meraikan kami dalam 
majlis khas 

ل اسفالتتُ عند نلْ فص  
 ات  م  اط  ف  

Kami mengasingkan pakaian 
ketika bersama Fatimah 

 یضبالد   ات  الدمرض تْ غتنا
Jururawat mengambil berat 
dengan pesakit 

 یعل ات  لدمرضانا  ْ شك
 ن  اِ يتلعن

Kami berterima kasih kepada 
jururawat di atas keperihatinan 
mereka 

و عملَ  اسطبيبُ   ُ بلشِ يُ 
 ات  الدمرض بمالعدةِ 

Doktor menjalankan tugasnya 
dengan bantuan Jururawat 

 ات  الدجاج باضتْ 
Ayam-ayam betina itu bertelur 

 بَ الحبو  ات  الدجاج أطعمتُ 
Saya memberi makan ayam-ayam 
betina itu dengan bijian 

 ات  الدجاج ت بيةُ  يتـايىو 
Hobi saya memelihara ayam. 

 
 علامة اسنصب في جمع  الدؤنث اسالم اسكا ة نيلبة عن اسفتحة -ٖ

 

 
KATA JAMAK (PEREMPUAN) 

 
 

( اتالدجاج باضتْ  ) Ayam-ayam betina itu bertelur. 

 
 
 
 
 
Kaedah tatabahasa: 
 

1. Jamak Muannath Salim2 ialah perkataan yang menunjukkan lebih daripada dua 
perkara berkaitan perempuan dengan cara menambah huruf alif & ta pada akhir 
perkataannya. 

 

2. Jamak Muzakkar salim dibaca rafa’ dengan baris hadapan ( ات  م  اط  ف   ) 

 Jamak Muzakkar salim dibaca nasab dan jar dengan baris bawah ( ات  م  اط  ف   ) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

3. Tanda ‘nasab bagi Jamak Muzakkar salim adalah baris bawah sebagai ganti 
baris atas. 

                                                             
2 kata jamak untuk perempuan – di mana perkataannya tidak mempunyai sebarang huruf 
‘ilat (ا ، و ، ي) 
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 والدعرفة رةنكال[ 4]
KATA NAMA AM DAN KATA NAMA KHAS 

 

 الدعرفة رةنكال الجملة
 ا ي رب دراجةتلميك ت  ـی. رأٔ

Saya melihat pelajar menunggang basikal 

 ت   دراجة،  تلميكا
 أملم مدرستنل سيلرةٌ  وقفتْ . ٕ

Kereta itu berhenti di hadapan sekolah kami  ٌمدرستنل سيلرة 
 رجلل يطلبون تبرعل جلء. ٖ

Lelaki-lelaki itu datang meminta sumbangan تبرعل،  رجلل  
 م بايلرتوالدعل لءج. ٗ

Guru datang dengan keretanya   سيلرتو، الدعلم 
 صديقي يـنسلعد. ٘

Kawan saya membantu saya  صديقي،  ي 
 الج يدة أق  يفتحي . ٙ

Fathi membaca surat akhbar   الج يدة ،فتحي 
 

 القواعد
  : نك ة، ومع فة.قامتُقام الاسم أيضل إلى ين -ٔ
 معتُ   يء غتَاسنك ة : اسم يدل على ش -ٕ
 معتُ   اسم يدل على شيء: الدع فو  -ٖ

 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. Kata nama juga terbahagi kepada 2 bahagian : kata nama am dan kata nama 
khas. 
 

 kata nama am ialah kata nama yang menunjukkan sesuatu yang tidak (النكرة) .2
tertentu. 
 

 kata nama khas ialah kata nama yang menunjukkan Sesuatu yang (المعرفة) .3
tertentu. 

 ف بالألف واللاموالدعر   العلم[ 5]
KATA NAMA KHAS DAN KATA NAMA DENGAN PENAMBAHAN ALIF LAM 

 
 ف بالألف واللامالدعر   العلم

 محمد. اسمي ٔ
Nama saya Muhammad 

 مكة  إلى  مانثع سلف . ٕ
Uthman bermusafir ke Mekah 

 ل الحجلجتحم شوننآ اسبلخ ةُ . ٖ
Kapal Ansyon membawa Jemaah haji 

 جدةينزسون في مينلء  الحجلج. ٗ
Jemaah haji turun di pelabuhan Jeddah 

 شا  عظيم رمضان. ٘
Bulan Ramadhan adalah bulan mulia 

 فتحيةحض تُ لرلس زفلف . ٙ
Saya menghadiri majlis perkahwinan Fathiah 

 مينلء تجلري ىلم سنغافورة. ٚ
Singapura adalah pelabuhan perdagangan yang 
penting 

 ماليزياعلصمة  ورفكوالا لد. ٛ
Kuala Lumpur ialah ibu negara Malaysia 

 تانلنكعلصمة   باروتاکو . ٜ
Kota Bharu ialah ibu negeri Kelantan 

 أطلق على سفينة ح بية اهو ت ىغ. ٓٔ
Nama Hang Tuah di letakkan pada kapal perang 

 الطائرة   الوزیر   برر . ٔ
Menteri menaiki kapal terbang 

 الجدید   القميص   تُ سبا. ٕ
Saya membaca baju baru 

 الدسجدفي  الجمعة   . صلينلٖ
Kami solat Jumaat di masjid 

 الحدیقةسعبنل في  الدساء في. ٗ
Di waktu petang kami bermain di taman 

 النهرفي  الأولاد حبس. ٘
Kanak-kanak berenang di sungai 

 شفىاتفي الد الد يضَ  رناز . ٙ
Kami menziarahi pesakit di hospital 

 يب  بالط ة  مرضمـال سلعدتْ . ٚ
Juru rawat membantu doktor 

 ىرضالد ب  الطبي حصف. ٛ
Doktor memeriksa pesakit 
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 القواعد

 ي بو شخص أو مكلن أو أي شيء آخ  سمم مع فة اسعلم : اس -ٔ
 الدع ف بالأسف واسلام : رل اسم نك ة دخلت عليو ) ال ( فجعلتو مع فة -ٕ

  .على معتُ   تدل
 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

 Kata nama khas  ialah kata nama ialah kata nama yang diberikan  pada (العلم) .1
seseorang, tempat atau perkara-perkara lain. 
 

 kata nama yang menggunakan penambahan alif lam ialah (المعرف بالألف واللام) .2
setiap kata nama am yang diletakkan alif lam padanya untuk menjadikannya 
makrifah yang  menunjukkan sesuatu yang tertentu. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 الضمائر[ 6]
Kata Gantinama 

 
 بالرفع ةالضمائر الدنفصلة الخاص( أ)
 
 

 لغائبا
Diri Ketiga 

 مخاطبـلا
Diri Kedua 

 أداءٍ  ختََ  يؤدي واجبوُ  ىو
Dia melaksanakan tugasnya dengan 
sempurna 

 علسيةً  ىل ت بيةً ولادَ أى ـت بِّ  ىي
Dia mendidik anaknya dengan didikan yang 
baik 

 رايبكلان جاودهمل سيلا ونهل اهم
Kedua-duanya berusaha bersungguh-
sungguh siang dan malam 

 امتيقضون اسنالر في مزرع ىم
Mereka menghabis masa di waktu sianghari 
di lading mereka 

  خوانكيد الدالعدة لإ تددّ  نت  أ
Kamu menghulurkan tangan untuk 
membantu saudara-saudara kamu. 

 تُِ اسصلح بتُ الدتخلصمَ  مل فيتُ يعَ سَ  نتماأ
Kamu berdua berusaha mendamaikan dua 
pihak yang bertelagah 

 صلدقون في معلملتكم نتمأ
Kamu semua jujur dalam urusan kamu. 

 اسعلم خبلرَ أعون تب  تت نتمأ
Kamu semua mengikuti perkembangan 
berita dunia. 

 
 

 متكلمـلا
Diri Pertama 

 یکلام في ح يص ناأ
Saya jelas dalam kata-kata saya 

 جوعَ ـحتى ن رلُ قوم لانأ نحن
Kami adalah umat yang tidak makan 
sehingga terlalu kenyang 
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  بالنصبل الخاصة صفن( الضمائر الدب)
 

 مخاطبـلا لغائبا
 ياأل اسقلضي  هإيا

Qadi bertanya padanya 
  ياىاإمل أعطى المحان إلا 

Orang baik itu hanya memberi kepadanya 
 إياهمامل عللج اسطبيب إلا 

Doktor hanya merawat kedua-duanya 
 تَُ مِ تختلر الحكومة سوظيفة الدعلِّ  إياىم

Kerajaan memilih mereka untuk jawatan 
guru 

 م في استليفونكلِّ تالد طلبُ ي إياك
Pemanggil di telefon mencari kamu 

 دي  الى مكتبو يدعو الد كماياإ
Pengetua memanggilkamu berdua ke 
pejabatnya 

  إياكماإلا  مل صلحبتُ 
Saya hanya menemani kamu berdua. 

 سون رِّ الدد مدحيـ إياكم
Guru-guru memuji kamu 

 ن  إياك  إلا  مل دعت الدعلمةُ 
Guru itu hanya memanggil mereka sahaja 

 
 

 متكلمـلا
 يايإحدا إلا أ م الددي مل رل  

Pengetua tidak bercakap dengan seseorang 
pun melainkan saya 

 
 
 
 
 

 
 القواعد

 و اسغلئب .أ: اسم مع فة يدل على الدتكلم أو الدخلطب  تَالضم -ٔ
 .، وينقام اسبلرز إلى منفصل ومتصلتً تلى بارز )ظلى ( وماإم اسضمتَ انقي -ٕ
 بو وحده من غتَ أن يتصل بكلمة أخ ى. علقكن استيم: مل  الدنفصل ضمتَ -ٖ

 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. Kata gantinama ialah kata nama khas yang menunjukkan diri pertama, diri kedua 
atau diri ketiga. 

2. Kata gantinama terbahagi kepada : (بارز) zahir dan (  مستت) tersembunyi. Ganti 
nama zahir terbahagi kepada (منفصل) berasingan dengan perkataan lain dan 
 .bersambung dengan perkataan lain (متصل)

 ialah kata gantinama yang boleh wujud tanpa bersambung dengan (ضمتر المنفصل) .3
perkataan lain. 

 

 ىي: بالرفعالخلصة  الضمائر الدنفصلة -ٗ
 متكلمـلا مخاطبـلا لغائبا

 سلغلئب:  و  ى  
Dia (lelaki) 

 سلغلئبة:  ي  ى  
Dia (perempuan) 

 تُِ و سلغلئبتَ أ تُِ : سلغلئبَ  اهم   
Mereka berdua 

(lelaki/perempuan) 
 تَُ : سلغلئبِ  مْ ى  

Mereka (lelaki) 
 : سلغلئبلت ن  ى  

Mereka (perempuan) 

 سلمخلطب:  نت  أ  
Kamu (lelaki) 

 سلمخلطبة:  نت  أ  
Kamu (perempuan) 

  تُِ سلمخلطبَ :  ام  نت  أ  
 تُِ تَ و سلمخلطبأ        

Kamu berdua 
(lelaki/perempuan) 

 : سلمخلطبتُ مْ نت  أ  
Kamu (ramai lelaki) 

 : الدخلطبلت نت   أ  
Kamu (ramai perempuan) 

 و الدتكلمةأ: سلمتكلم  نا  أ  
Saya (lelaki/perempuan) 

 : سلمتكلمتُ حن  ـن  
 و الدتکلملت أ       

 و الدعظم نفاوأ       
Kami (lelaki/perempuan) 
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 :يى بالنصبالخلصة  الضمائر الدنفصلة -٘
 

 متكلمـلا مخاطبـلا لغائبا
 : سلغلئب هإيا

Dia/nya (lelaki) 
 سلغلئبة: ىاياأ

Dia/nya (perempuan) 
 تُِ و سلغلئبتَ أ تُِ : سلغلئبَ هماياأ

Mereka berdua 
(lelaki/perempuan) 

 تَُ بِ : سلغلئياىمإ
Mereka (lelaki) 

 : سلغلئبلت ن  ى  إيا
Mereka (perempuan) 

 : سلمخلطب ياك  إ
Kamu (lelaki) 

 سلمخلطبة: ياك  إ
Kamu (perempuan) 

  تُِ سلمخلطبَ : كماإيا
 تُِ تَ و سلمخلطبأ        

Kamu berdua 
(lelaki/perempuan) 

 تَُ : سلمخلطبِ کمإيا
Kamu (ramai lelaki) 

 : الدخلطبلتنکإيا
Kamu (ramai perempuan) 

 و الدتكلمةأ: سلمتكلم  إياي
Saya (lelaki/perempuan) 

 تَُ : سلمتكلمِ إيانا
 و الدتکلملت أ       
 و الدعظم نفاوأ       

Kami (lelaki/perempuan) 
 

 
 منفصل في لزل رفع  مبتدأ ، ورل ضمتَ نصب بُ ع َ يُ رل ضمتَ رفع  منفصل في الأمثلة   -ٙ
 .نصب مفعولا بوفي لزل  بُ ع َ يُ 

 
Setiap kata gantinama yang rafa’ berbentuk munfasil dalam contoh (m/s 6), ‘irabnya 

adalah pada kedudukan rafa’ sebagai (مبتدأ) subjek. 

manakala setiap kata gantinama yang nasab berbentuk munfasil dalam contoh (m/s 7), 

‘irabnya adalah pada kedudukan nasab sebagai (مفعول به) objek. 

 

 

 الأمر (ج)
 

 ك يا محمدعلى صحت حافظْ  أنت  
Wahai Muhammad, Jagalah kesihatan kamu 

 فتحية الآداب الإسلامية يا يــمز ال أنت  
Wahai Fathiah, patuhi akhlak Islam 

 ملكعلى صحت اــحافظ أنتما
Jagalah kesihatan kamu berdua 

 اسفيضلن لدنكوبي واــتبرع مأنت
Kamu semua berilah sumbangan kepada mangsa banjir 

 اثنلء اسدرس ن  ـتْ أنص   أنت
Kamu semua berilah perhatian semasa belajar 

 
 القواعد

 اسضمتَ الدتصل ىو اسكي لاينطق بو وحده ، بل يتصل دائمل بكلمة أخ ى. -ٔ
 واو، سف الاثنتُأ ،الخلصة باس فع  ىي : استلء الدتح رةلل عفاسضملئ  الدتصلة بالأ - ٕ

 ياء الدخلطية. ،ةاو نون اسن ،الجملعة
 ىكه اسضملئ  تع ب في لزل رفع  فلعل. - ٖ

Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. Kata gantinama muttasil ialah kata nama yang tidak boleh disebut secara 
sendirian, bahkan ianya perlu bersambung dengan  perkataan lain. 

2.  Kata gantinama muttasil yang ada pada kata kerja pada kedudukan rafa’ ialah 
 (ن) ,jamak (ramai) (و) ,muthanna (dua) (ا) ,berbaris atas,bawah atau hadapan (ت)
ramai perempuan, (ي) kamu perempuan. 

3. Kata gantinama muttasil ini irabnya adalah pada kedudukan rafa’ sebagai (فاعل) 
pelaku. 
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 الضمائر بالأفعال والأسماء تصالا
 

 يواسد يـنسلعد أنا
Ayah saya membantu saya 

 لي صديقٌ  إلي   ثتحد  
Kawan saya bercakap kepada saya 

 كذاستل كمعل   أنت  
Guru kamu mengajar kamu 

 يةدسيكمل ىإ مَ وقد   كماخوأ ماكح  د  م  
Saudara kamu memuji dan memberi hadiah 
kepada kamu berdua  

 أنتم

 كمعم   كمدعل
Bapa saudara kamu mendoakan 
kamu 

 كنت  لايمز  نكتْ احتًم
Kawan-kawan kamu memuliakan kamu 
semua  

 سكم  ت  قصفو مكعت  جش
Saya menyokong dan memberi 

semangat kepada kamu 

 قلاملأ ن  وأىدى سكُ  ذلتالاس كنأَ ن  ىَ 
Guru mengucapkan tahniah dan memberi 
hadiah beberapa pen kepada kamu semua 

  وـطبيب   وـعالجی محمد ىو
Doktor merawat Muhammad 

 ىدية هخو أم إسيو دّ يق
Saudaranya memberikan hadiah kepadanya 

 همحظ   ىماسلاعبون سلعدَ  ىؤلاء ىم
Para pemain itu nasibnya baik  

 هماصاحب   هماملن يج غناس
Dua ekor kambing mengikuti 
pengembalanya 

 سيان الحضور مالءإالأستلذ بالأم  وطلب  ن  ى  أخبر اسفتيلت ىن
Guru memberi arahan kepada pelajar-pelajar perempuan itu dan meminta 
mereka hadir pada waktu petang 

 ننح

 ناهمفاسدرس و ناسمع
Kami mendengar pelajaran dan 
memahaminya 

 نانأذفي  وهمس الأستلذ ناخبرأ
Guru memberitahu kami dan berbisik di 

telinga kami 
 علينل  وامسل   ناف  و ضي

Para tetamu memberi salam 
kepada kami 

 انكتشر م علي تقد   ناودلعسو 
Mereka membantu kemajuan syarikat kami 

 
 

 الاستنتاج
 لزل ىلء اسغلئب، إذا اتصلت بالأفعلل رلنت في ،ياء الدتكلم، رلف الدخلطب -

أنهل  على ذا اتصلت بالاسملء رلنت في لزل ج إ،  مفعول بونصب على أنهل 
 .الح وف ، وإذا اتصلت بح وف الج  فاي في لزل ج  يتلكمضاف اليها

 
لزل  فيفقط، وم ة  ، وىكا في الدلضيفاعلارفع  اسضمتَ ) نا ( يكون م ة في لزل  -

 و ح ف ج  .أضلفة وم ة في لزل ج  بالإ ،مفعولا بونصب 
 لة يامى باسضملئ  اسبلرزةتصرل من اسضملئ  الدنفصلة والد -

 
Kesimpulan: 
 

 Kata (ه) ,Kata gantinama diri kedua (ك) ,Kata gantinama diri pertama (ي) .1
gantinama diri ketiga – apabila bersambung dengan kata kerja maka ia pada 
kedudukan nasab sebagai (مفعول به) objek. Apabila Kata gantinama ini 
bersambung dengan kata nama maka ia pada kedudukan jar sebagai (  مضاف
 Apabila Kata gantinama ini bersambung dengan huruf jar maka ia pada.(إليه
kedudukan jar.  

2. Kata gantinama (نا) ketika kedudukannya rafa’ ianya sebagai (فاعل) pelaku, 
perkara ini hanya ketika bersambung dengan (فعل الماض) kata kerja kala lampau. 
Ketika kedudukannya nasab ianya sebagai (مفعول به) objek. Ketika kedudukannya 
jar dengan cara idhofat atau huruf Jar. 

3. Setiap kata gantinama munfasil dan muttasil dinamakan domir bariz (kata 
gantinama yang kelihatan pada tulisan) 
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 ستتًالد الضمتَ
 

 فعل الأمر الفعل الدضارع الفعل الداضي
 ةَ مقلس كتب المح ر

Penulis itu menulis 
artikel  

 ج يدةَ  صدرـیالمح ر 
Penulis menerbitkan akhbar 

 اسقصةَ  نشرـتالمجلة 
Majalah itu menyiarkan cerpen 

 المجلةَ  و الج يدةَ  أْ اقر 
Kamu bacalah akhbar dan 
majalah 

 عن الدعلني في اسقلموس ثْ ح  ـبا
Kamu carilah erti perkataan di 
dalam kamus 

 قصةَ  تْ ألف المح رة
Penulis mengarang 
cerpen 

 ؟ الج يدةَ  رأقـت ىل
Adakah kamu membaca akhbar 

 اسكتب ؟ عتَستـت لا لدلذا
Kenapa kamu tidak pinjam 
buku-buku ini? 

 

  استلفزيون شاىدـن 
Kami menonton TV 

 الأخبلر نش ةَ  سمعـن
Kami mendengar siaran berita 

 على صحتي فظحاأ
Saya menjaga kesihatan 

 رل  صبلح  ضتری  أ
Saya bersukan setiap pagi 

 
 
 
 

 القواعد
 تصل باسفعل من غتَ أن يظا  في اسلفظا: ىو ضمتَ  الضمتَ الدستً -ا
 في اسفعل الدلضي تقدي ه ) ىو أو ىي(الداتتً اسضمتَ  -ٕ
باسيلء  فللدبدوء، اسضمتَ الداتتً في اسفعل الدضلرع تختلف باختلاف ح وف الدضلرعة -ٖ
 ( أنتتقدي ه ) الدخلطب تلءب والدبدوء (ىيلء استأنيت تقدي ه )تب والدبدوء (ىوقدي ه )ت

 (. نحن) تقدي ه نو نباس والدبدوء ( أنابالذمزه تقدي ه ) والدبدوء
 .تً في فعل الأم  تقدي ه )أنت( دائملاتاسضمتَ الد -ٗ

 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. ( ضمير المستي  ال ) Kata gantinama tersembunyi  ialah kata gantinama yang 
bersambung dengan kata kerja tanpa kelihatan pada tulisan. 

2. ( ضمير المستي  ال ) yang bersambung dengan kata kerja kala lampau ianya diandaikan 
dengan (  هو/ه) dia. 

3. ( ضمير المستي  ال ) yang bersambung dengan kata kerja kala kini ianya berbeza 
mengikut perbezaan huruf mudara’ah. Kata kerja yang bermula dengan (ي) maka 
ia diandaikan dengan (هو) dia. Kata kerja yang bermula dengan (ت) ta ta’nith 
maka ia diandaikan dengan (  ه) dia perempuan. Kata kerja yang bermula dengan 
 kamu . Kata kerja yang (أنت) ta mukhatab maka ia diandaikan dengan (ت)
bermula dengan (أ) maka ia diandaikan dengan (أنا) saya. Kata kerja yang bermula 
dengan (ن) maka ia diandaikan dengan (نحن) kami 

4.  ( ضمير المستي  ال ) yang bersambung dengan kata kerja perintah lampau ianya 
setiasa diandaikan dengan (أنت) kamu. 
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 الدوصول الاسم[ 7]
 

 الأمثلة الدوصول الاسم

 مينةً ـث و ىديةً قن عملَ تأ يذ  ال  اسعلمل  نال الذي
Pekerja yang tekun dalam kerjanya mendapat hadiah yang bernilai  

 حكيةعل سلأمصن استوردا الجلودَ  ذان  الل  افتتح استلج ان  اللذان
Dua peniaga yang mengimport kulit membuka kilang kasut 

 املـاستوردتْ  تُ  ت  الل  اسنقل اسايلرتتُ  ةُ ش ر استلمتْ  اللتتُ
Syarikat kenderaan itu telah menerima dua buah kereta yang 
diimportnya 

 ورباأأسواق  إلىيا ز قلموا بتصدي  لزصولات ملسي الذینجلر تاس ىؤلاء الذین
Peniaga peniaga ini ialah oerang yang mengeksport produt Malaysia 
ke Eropah. 

 اللاتي
 اس قصِ  باسدين عن حفلةِ  نَ كْ يتما   اللاتي اسفتيلتُ  امتنعتْ 

Perempuan-perempuan yang berpegang dengan agama enggan 
pergi ke majlis tarian. 

 لتَُ اسعلطِ  للاسعم  يفتح الدصلنع  ستشغيل  نْ م   الحكومةُ  ع تشج   م ن
Kerajaan memberi galakan kepada orang yang membuka kilang 
untuk mengambil para penganggur. 

 ءلثنسدي  بامن مش وعلت إنشلئية بج و الحكومةُ نفكتْ  ام   إن   ما
Sesungguhnya apa-apa projek pembangunan yang dilaksanakan 
oleh kerajaan wajar dipuji. 

 
 
 
 
 

 
 القواعد

 
 صلةتامى ضح الدقصود منو بجملة بعده : يتالدوصول : اسم مع فة  الاسم (أ

 مل اسصلة على ضمتَ يعود على اسم الدوصول يامى علئداتأن تش يجب (ب
 الدوصوسة ىي : الأسملء (ج

  اسعلقلسلمف دة الدؤنثة أو لجمع  غتَ - التي سلمف د الدكر  - يالذ  
 سلمثتٌ الدؤنث - اللتان الدكر  سلمثتٌ - اللذان

 لجملعة الإناث - اللائيو أ اللاتي اسكرور لجملعة - ین  الذ  
 سلعلقل مطلقل - نم   سعلقل مطلقلغتَ اس – ام
 
حلسة  في ل معلملة الدثتٌ ، فيكون بالاسفعلمَ و الدؤنث يُ أالدوصول سلمثتٌ الدكر   الاسم (د

  اسنصب والج  .يلء في حلستَي اس فع ، وباس
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. ( الموصول مسالا ) ialah kata nama makrifah yang akan jelas maksudnya dengan 
adanya ayat selepas. Ayat selepasnya dinamakan Silah. 

2. Silah perlu ada domir (ganti nama) yang merujuk kepada ( الموصول ماس ). Domir ini 
dinamakan ‘aaid. 

الموصول مسالا .3  terdiri daripada: (الذي) yang - lelaki, (اللذان) yang - dua, (الذين) yang - 
ramai, : (  

  ) ,yang - dua (اللتان) ,yang - perempuan (الت 
/اللات   

 (مَن) , yang - ramai (اللات 
siapa, (ما) apa. 

الموصول مسالا .4  berbentuk muthanna lelaki/perempuan, caranya adalah sama 
dengan muthanna iaitu rafa’ dengan alif, nasab dan jar dengan ya 
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 الاشارة اسم[ 8]
 

 تاج  أمتُ اذ  
Ini seorang peniaga yang jujur 

 مؤدبة فتلة ه  ذ  
Ini budak perempuan yang beradab 

 اسزائ ين ن  ذ ی صلفحتُ 
Saya bersalaman dengan dua orang 
pelawat ini 

 تلنعواسج تان ح ن  تا  
Ini dua bilik yang luas 

 لسلصون ءزعمل لاءأو 
Itu pemimpin-pemimpin yang ikhlas 

 الدعلملت لاءأو  ناشك  
Kami berterima kasih kepada guru2 ini 

 ىناجلاتُ 
Saya duduk di sini 

 فصلي ىنا
Di sisni kelas saya 

 كىنا سعبتُ 
Saya bermain di sana 

 رتلبي ىناك
Di sana buku saya 

 ىناكياتًيحون  الجنود
Tentera-tentera berehat di sana 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 القواعد

 . مشلر اسيوم الاشلرة : اسم مع فة يدل على شيء معتُ  سا -ٔ
 أسملء الإشلرة ىي: - ٕ

 كرالدسلمف د  – ، ذسكك، ذاىكا ،ذا  
  لجمع  غتَ اسعلقل أو ةثندة الدؤ سلمف   –ذه، ىكه، تلك 
 ر الدك  لمثتٌس -انك ذان، كان، ىذ 
  ثالدون لمثتٌس -تان، ىلتان، تانك 
 لجمع  اسعقلاء من ذرور وإناث . -ئك ، أوس ءلاؤ ى ،ءأولا 

 سلخطلب ( ح ف استنبيو، أو ) اسلام ( سلبعد و )اسكلف( ءزاد على اسم الإشلرة ) الذلي - ٖ
 لن اسق يب، ىنلك، ىنلسك : سلمكلن اسبعيدىنل : اسم الإشلرة سلمك -ٗ

 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

 kata tunjuk ialah kata nama khas yang menunjukkan kepada sesuatu (اسم الاشارة) .1
yang tertentu. 

2. Bentuk kata tunjuk ialah:  

 (ذا/هذا) ini (ذاك/ذلك) itu – bentuk tunggal bagi lelaki. 

 (ذه/هذه) ini (تلك) itu – bentuk tunggal bagi perempuan atau jamak bagi tidak 
berakal 

 (ذان/هذان) ini (ذانك) itu – bentuk dual bagi lelaki 

 (تان/هاتان) ini (تانك) itu – bentuk dual bagi perempuan 

 (أولاء/هؤلاء) ini (أولئك) itu – bentuk jamak bagi yang berakal lelaki dan perempuan 
 

3. Ditambah pada kata tunjuk huruf (ه) sebagai perhatian, (ل) menunjukkan yang 
jauh, (ك) ditujukan pada gantinama diri kedua. 

 .untuk tempat yang jauh (هناك) ,adalah kata tunjuk untuk tempat yang dekat (هنا) .4
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 والدعرب وأنواع البناء الدبتٌ[ 9]
 

 بتٌالد)أ( 
 

 الظرف/ الحروف  فعل الأمر الفعل الداضي
 وــانتظرت  من  جاء  

Orang yang saya tunggu 
telah datang 

 من يزورني استقبلت  
Saya menyambut orang 
yang menziarahi saya 

 ن ينتظ نيلى مَ إ ثت  تحد  
Saya bercakap dengan 
orang yang saya 
nantikannya 

 یساسک   حيث وجدتَ  سْ إجل  
Duduklah di mana kamu jumpai 
kerusi 

  حيث شِئْتَ إلى لْ جو  ـت
Bersiar-siarlah ke mana sahaja 
kamu mahu! 

 يواسدِ  حيث ياكنُ  نْ ك  سا  
Tinggallah di mana aya saya 
tinggal! 

 ؟ تـُكمدرس نأی
Di mana sekolah kamu? 

 ؟اسكتلبَ اشتًيت  نأی نم  
Dari mana kamu beli buku 
ini? 

 ؟ ءَ اسدوا تَ وضعْ  نأی
Di mana kamu letak ubat? 

 الجمعة يومُ  أمس    
Kelmarin adalah hari 
Jumaat 

 الداجد لىإ أمس  ذىبتُ 
Saya telah pergi kel masjid 
kelmarin 

 س  أمالداجد بالدصلتُ  متلأا
Masji dipenuhi orang-orang 
solat kelmarin 

 
 
 

 
 

 )ب( الدعرب
 

 ضارعالفعل الد الاسم
 تْ جَ ضِ نَ  الفاكهة  

Buah itu telah masak 
 الفاكهة   تُ فْ قطَ 

Saya memetik buah 
 اسلكيكة الفاكهة   نم   تُ رْ  ِ سُ 

Saya suka dengan buah yang enak 

 ؟ م  تعل  تأي مدرسة  في
Di sekolah mana kamu belajar? 

 في الددرسة اسع بية م  أتعل  
Saya belajar di sekolah Arab 

 زارةغالدط  ب نزل  ی 
Hujan turun dengan lebat 

 الدط  ىكا الدالء ینزل   لن
Hujan tidak turun petang ini 

 أمس ینزلْ  لمالدط  
Hujan tidak pernah turun kelmarin 
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 القواعد

 ه على حللتٍ مليثبت آخ ُ بفللد ،تٍ و مع ببتنقام اسكلملت الى قامتُ : م -ٔ
 والدع ب مل تغتَ آخ ه بحاب اسعوامل ،يبفي جميع  استًار واحدة

،  واسكا ، واسضم ،اساكون ، واسفتح : الأحوال استي تلازم أواخ  اسكلملت الدبنية أربع  -ٕ
 وتامى أنواع اسبنلء.

 و اسكا  ، يقللأىل اساكون، أو اسفتح، أو اسضم اسكلملت استي تلازم أواخ ُ  -ٖ
 .و اسكا أم، ضو اسفتح، أو اسأمبنية على اساكون  إنهل
ح وف و ، وح وف الجزم ، وح وف اسنصب ،الح وف رلال مبنية مثل ح وف الج  - ٗ

 اسنفي ، وح وف الاستفالم وغتَىل .
 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. Perkataan dalam bahasa Arab terbahagi kepada dua bahagian: Mabni dan 
Mu’rab. 

2. Keadaan yang wujud di akhir perkataan mabni ada 4 keadaan: ( 
 
ْ) tanda 

mati, ( 
َ
ْ) baris atas, ( 

 
ْ) baris hadapan, (  ْ ) baris bawah. Perkara ini 

dinamakan jenis-jenis mabni. 
3.  Perkataan yang tetap huruf akhirnya dengan : . ( 

 
ْ) tanda mati, ( 

َ
ْ) baris 

atas, ( 
 
ْ) baris hadapan, (  ْ ) baris bawah – disebut mabni dengan ( 

 
ْ) 

tanda mati, ( 
َ
ْ) baris atas, ( 

 
ْ) baris hadapan, (  ْ ) baris bawah. 

4. Huruf-huruf semuanya mabni seperti huruf Jar, huruf Jazam, huruf Nasab, 
huruf Nafi, huruf istifham dan lain-lain. 

 
 
 
 
 
 

 من الأسماء الدبتٍ
 

 الإشارة أسماء أسماء الدوصول الضمائر
 تالعد أباك ت  أن

Kamu membantu ayah 
kamu 

 وتُ يدنا الذيأقبل 
Saya menerima orang yang saya 
mengajaknya 

 تُِ اس سلستَ  تُ  ىات   تُ مل  ات
Saya menerima dua pucuk 
surat ini 

 الدفتش نصحي ىمإيا
Penyelia memberi 
nasihat kepada 
mereka 

 و من اساوقاشتًيتُ  ما طبختُ 
Saya memasak apa yang saya beli 
dari pasar 

 دافعوا عن وطنام ىؤلاء
Mereka mempertahankan 
tanah air mereka 

 
 بعض الظروف سماء الاستفهامأ أسماء الشرط

 حصديـيزرع  نم  
Sesiapa yang menanam 
akan menuai hasilnya 

 عم ك ؟ كم
Berapa umur kamu? 

 ماـلزصولاتُ  اسفلاحون إذا رث تْ  يبتاج
Para petani gembira apabila hasil 
pertanian mereka banyak 

 ك يك مكعم   رْ زُ ت ـَ تیم
Bila kamu menziarahi 
bapa saudara kamu 
nescaya dia akan 
memuliakan kamu 

 دخلت الددرسة ؟ متى
Bilakah kamu masuk 
ke sekolah ini? 

 أم نا الله إلى حيثُ  وُ توج  ن
Lamu menuju kepada apa yang Allah 
swt perintahkan pada kami 

 

 القاعدة
الإشلرة ،  وأسملء، نواع اسضملئ  رلال ، وأسملء الدوصولأمن الأسملء رثتَة أيضل منال :  الدبتٍ

 حيث .، منك  ، إذ ،ذا إسملء الاستفالم ، وبعض اسظ وف مثل : أوأسملء اسش ط و 
 

Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

Kata nama mabni ada banyak, antaranya: semua jenis kata gantinama, isim mausul, kata 
tunjuk, isim syarat, kata Tanya, sebahagian zoraf seperti (إذا) apabila, (إذ) kerana, (منذ) 
semenjak, (حيث) di mana. 
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 بناء الفعل الداضي أحوال
 

 )ج( )ب( )أ(
  الدط  زلن

Hujan telah turun 
 في اساتَ اـأسرع اس جلان

Dua lelaki berjalan pantas 

 وابعل الأولاد
Kanak-kanak bermain 

 واابتهجاسفلاحون 
Para petani gembira 

 اسشبلبيك نغسل اسفتيلت
Perempuan mencuci 
tingkap  

 الدلابس اسصوفية تملبس
Kamu memakai pakaian 
berbulu 

 باسبرد ناشعر 
Kami rasa sejuk 

 
 قواعدال
 من الأفعلل : الدلضي والأم  ، وأمل الدضلرع فيتٍ في حلستتُ فقط . الدبتٍ -ٔ
 اسفعل الدلضي يبتٌ على اسفتح، واذا اتصل بو واو الجملعة بتٍ على اسضم -ٕ

 اسفلعل. على اسداسة (ناعلى اساكون اذا اتصلت بو نون اسناوة أو استلء الدتح رة أو ) ويبتٌ
 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. Kata kerja yang mabni ialah kata kerja kala lampau dan kata kerja perintah. 
Manakala kata kerja kala kini, ianya mabni pada dua keadaan sahaja3. 

2. Kata kerja kala lampau mabni dengan baris atas, apabila bersambung dengan (و) 
jamaah – ramai (lelaki), ianya mabni dengan baris hadapan. kata kerja ini mabni 
dengan tanda mati, apabila bersambung dengan (ن) niswah – ramai 
(perempuan), (ت) yang berbaris (hadapan, atas, bawah) atau (نا) yang 
menunjukkan sebagai () pelaku. 

 

                                                             
3 lihat m/s 15 

 بناء الأمر أحوال
 

 لى اسدرسإ استمعْ ( ٔ
Kamu dengarlah pelajaran ini! 

 خلكأ ساعدْ    
Kamu bantulah saudara kamu! 

 على اسبؤسلء واف  عط  ا( ٘
Kamu semua (lelaki) berlemah lembutlah 
dengan orang susah! 

 ن عقب اسصلواتآاسق   وارؤ قا    
Kamu semua (lelaki) bacalah al Quran 
selepas solat! 

 الأدبية اسكتبَ  ن  عْ طال  ( ٕ
Kamu semua (perempuan) bacalah buku 
sastera! 

 كنتعلى صح ن  ظْ حاف      
Kamu semua (perempuan) jagalah 
kesihatan kamu! 

 اسبيت أثاثَ  يـــب  ت  ـر  ( ٙ
Kamu (perempuan) susunlah perabut 
rumah! 

 ببشلشة قلتكيصد يـبلقاست    
Kamu (perempuan) sambutlah kawan-
kawan dengan wajah ceria! 

 حمدأ يامزاح في اسفصل ـسا ن  ـب  نـ  ج   ـ ت( ٖ
Wahai Ahmad, kamu jauhilah bergurau 
dalam kelas! 

 ربر منكأمن ىو  ن  حتًم  ا    
Kamu hormatilah orang yang lebih tua 
daripada kamu! 

 سملءبأحان الأ زملأ ع  اد ( ٚ
Panggillah kawan-kawan kamu dengan 
nama yang baik! 

 دهاسشىء قبل نفل اشتً       
Belilah sesuatu sebelum kehabisannya! 

 ل بالدع وفكمإخوان اعاشر ( ٗ
Kamu berdua layanilah saudara kamu 
dengan baik! 

 باسكنب  ِّ قِ مُ ـاس ةَ سأإِ  اـي  نس  ا    
Kamu berdua lupakanlah keburukan orang 
yang telah mengaku bersalah! 
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 القاعدة

 
ذا إ وركسك خ  وم يتصل بو شيء ،ذا رلن صحيح الآإ على اساكون تٌَ ـبـالأم  يُ  فعل

على حكف  تٌَ ـبـيُ ، و على اسفتح اذا اتصلت بو نون استوريد تٌَ ـبـيُ و  ،اتصلت بو نون اسناوة
على حكف ح ف  تٌَ ـبـيُ ، و الدخلطبة ءيا و واو الجملعة أوأسف الاثنتُ أذا اتصلت بو إاسنون 
 ذا رلن معتل الآخ .إاسعلة 

 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 
Kata kerja perintah mabni dengan tanda mati, apabila huruf akhir perkataannya sahih 
dan tidak bersambung dengan sesuatu pun. Begitu juga apabila bersambung dengan (ن) 
niswah – ramai (perempuan). Kata kerja ini mabni dengan baris atas, apabila bersambung 
dengan (ن) taukid. Kata kerja ini juga mabni dengan dibuang nun, apabila bersambung 
dengan (ا) tathniah – dua, (و) jamak – ramai atau (ي) gantinama diri kedua –perempuan. 
Seterusnya Kata kerja ini juga mabni dengan dibuang nun, apabila terdapat huruf illat 
 .di akhir perkataannya (ا/و/ي)

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 بناء الدضارع أحوال

 
 نون النسوة نون التوكيد

 اسضعيف ن  ساعدلأ
Sesungguhnya saya akan membantu orang 
lemah 

 ختَ من عدوكاسـ ن  ترجو   ىل
Adakah kamu mengharapkan kebaikan 
daripada musuh kamu 

 اسطفلَ اسيتيم ن  ترحمألا 
Tidakkah kamu mengasihani anak yatim 
itu? 

 عن اسضجيجِ  نْ تكف   لا  ى
Adakah kamu akan berhenti membuat 
bising? 

 ةيَ مْ باسد   ن  ـیلعبْ اسبنلت 
Budak-budak perempuan itu bermain 
dengan anak patung 

 ؟ ن  تِكُ س  أ ةِ معَ ـعلى سُ  ن  تحافظْ ل ى
Adakah kamu menjaga nama baik keluarga 
kamu? 

 متبرجلتٍ  ن  يخرجْ سن  الدالملتُ 
Perempuan Islam tidak akan keluar dalam 
keadaan berhias 

 اسعملِ  نلءِ من عَ  ن  حْ ستً   یمل ـس الأمالتُ 
Ibu-ibu tidak pernah berehat dari bebanan 
kerja 

 
 القاعدة

ذا اتصلت إ اساكون على تٌَ ـبـيُ ذا اتصلت بو نون استوريد ، و إاسفعل الدضلرع على اسفتح  تٌَ ـبـيُ 
 .ب فيمل عدا ىلتتُ الحلستتُع َ يُ و  ة،بو نون اسناو 

 
Kaedah Tatabahasa Arab: 
 
Kata kerja kala kini mabni dengan baris atas, apabila bersambung dengan nun taukid. 
Kata kerja ini mabni dengan tanda mati, apabila bersambung dengan nun niswah. Selain 
daripada dua keadaan di atas, kata kerja kala kini adalah mu’rab. 
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 الأسماء الخمسة[ 11]
 
 

 الرفع 
 )و(

 النصب
 )ا(

 الجر
 )ي(

 كوأب سلف  أب
Ayah kamu telah 
bermusafir 

 كاـبأع ف أ ناأ
Saya kenal ayah 
kamu 

 كـيأبتحدّثتُ إلى 
Saya bercakap 
dengan ayah kamu 

 أخ

 كوأخ تزوج
 Saudara kamu 
telah berkahwin 

 كاخأ تُ لبلق
Saya telah bertemu 
dengan saudara 
kamu 

 كمايخأمع   اشتًرتُ 
 في استجلرة

Saya berkongsi 
dengan saudara 
kamu berdua dalam 
perniagaan 

 حم

 رجل غتٍ  كوحم
Mertua kamu 
seorang kaya 

 لى بيتيإ كاحم دعوتُ 
Saya menjemput 
mertua kamu ke 
rumah saya 

 كيحمرجو من أ
 بعض الدلل یضإق ا

Saya harap mertua 
kamu dapat 
memberi sedikit duit 
pinjaman 

 فو
 فيظن كوف

Mulut kamu bersih 
 ؟ كافتظفت  ىل

Adakah kamu 
membersihkan mulut 
kamu? 

أصبعك في  لاتضع 
 كيف

Jangan letak jari 
kamu di mulut kamu 

 ذو
 لزتًم  خلق وذ

Orang yang 
berakhlak itu mulia 

 قلخ اذ يحتًم اسنلسُ 
Orang ramai 
menghormati orang 
yang berakhlak 

خلق يبك يثق اسنلسُ   

orang ramai 
mempercayai 
dengan orang yang 
berakhlak. 

 
 القواعد

 ذو . ،وفخ ، حم، أب أالأسملء الخماة ىي :  -ٔ
 ج ّ تـُو ، سف نيلبة عن اسفتحةصب بالأن فع  باسواو نيلبة عن اسضمة ، وتُ الأسملء الخماة تُ  - ٕ

 لي غتَ ياء الدتكلم .إذا رلنت مضلفة إباسيلء نيلبة عن اسكا ة، 
 
 : هانيتنب
 . یب إع اب الدثنع َ فلنهل تُ ىكه الأسملء  تْ يَ ن ِّـثُ ذا إ -ٔ
 .باسكا ة  تجُ نصب باسفتحة و  فع  باسضمة وتُ نهل تُ إجمع  تكاتَ ف تْ عَ مِ ـوإن جُ  -ٕ
 

Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

 ,mertua (حم) ,saudara (أخ) ,ayah (أب) Kata nama lima  ialah (الأسماء الخمسة) .1
 .orang yang (ذو) ,mulut (فو)

 ) sebagai ganti kepada (و) kedudukan rafa’nya dengan (الأسماء الخمسة) .2
 
ْ) 

baris hadapan, kedudukan nasabnya dengan (ا) sebagai ganti kepada ( 
َ
ْ) 

baris atas, kedudukan jarnya dengan (ي) sebagai ganti kepada (  ِ ) baris 
bawah. Ini apabila ianya tidak bersambung dengan (ي) saya (gantinama 
diri pertama) 
 

Catatan tambahan: 
 

 kata dual maka ‘irabnya (مثت  ) apabila dalam bentuk (الأسماء الخمسة) .1
seperti ‘iran muthanna – rafa’ dengan (و), nasab dan jar dengan (ي). 

2. Apabila ia dijamak dalam bentuk jamak taksir,maka ianya rafa’ dengan 
( 
 
ْ) baris hadapan, nasab dengan ( 

َ
ْ) baris atas dan jar dengan (  ْ ) baris 

bawah. 
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 الخمسة الافعال[ 11]
 

 الرفع 
 )ثبوت النون(

 النصب
 )حذف النون(

 الجزم
 )حذف النون(

 نیفعلا
 ناـیتألد الد يضلن

Dua pesakit itu 
sedang kesakitan 

 الدسن يتأ الد يضلن
Dua pesakit itu tidak 
merasai kesakitan 

 الديتأم  الد يضلن
Dua pesakit itu tidak 
pernah merasai  
kesakitan 

 نايحـتستً  ملتنأ نتفعلا
Kamu berdua 
sedang berehat 

 ايحسن تاتً نتملأ
Kamu berdua tidak 
berehat 

 ايحتاتًم  نتملأ
Kamu berdua tidak 
pernah berehat 

 نو یفعل
 نو یزدجم اسزائ ون

Pelawat-pelawat itu 
bersesak-sesak 

 اوحمسن يزد اسزائ ون
Pelawat-pelawat itu 
tidak bersesak-sesak 

 اوحميزدم  اسزائ ون
Pelawat-pelawat itu 
tidak pernah 
bersesak-sesak 

 نو تفعل
 نو ظر تتن نتمأ

Kamu semua sedang 
menunggu 

 اوسن تنتظ  نتمأ
Kamu semua tidak 
menunggu 

 اوتظ م تن نتمأ
Kamu semua tidak 
pernah menunggu 

 نـيتحزن نتِ أ نــيتفعل
Kamu (P) bersedih 

 يـنسن تحز نتِ أ
Kamu tidak bersedih 

 يـنتحزم  نتِ أ
Kamu tidak pernah 
bersedih 

 
 
 
 
 
 

 
 القواعد

 
ياء و أالجملعة ، و واو أالاثنتُ ،  فسأفعلل الخماة : رل مضلرع اتصلت بو الأ -ٔ

 .بةالدخلط
 ،م بحكفالجزَ ـب وتُ نصَ تُ يلبة عن اسضمة ، و  فع  بثبوت اسنون نِ ة تُ افعلل الخمالأ - ٕ

 عن اسفتحة واساكون. نيلبة
 

Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1. ( سةمالخ لاعفالأ ) ialah kata nama ialah kata kerja kala kini yang bersambung 
dengan (ا) muthanna – dua, (و) jamak – ramai, (ي) mukhtabah – kamu 
perempuan. 

2. ( سةمالخ لاعفالأ ) kedudukan rafa’nya dengan (ثبوت النون) ada huruf nun 
sebagai ganti kepada ( 

 
ْ) baris hadapan, kedudukan nasab dan jazamnya 

dengan (حذف النون) buang huruf nun sebagai ganti kepada ( 
َ
ْ) baris atas 

dan ( 
 
ْ) tanda mati. 
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 علامات تأنيث الأفعال
 

 الفعل الدضارع الفعل الداضي
 اسطفلةُ  تْ استيقظ

gadis telah bangun dari tidur 

 ىلشع َ  نبيز  تْ مشط
Zainab telah menyikat rambutnya 

  ةلى الددرسإاسبنتلن  تْ ذىب
Dua budak perempuan itu telah pergi ke 
sekolah 

 همل غلرَ تان صِ الذ   تْ داعب
Kedua-dua kucing itu telah membelai anak-
anaknya 

 درسةفي سلحة الد استلميكاتُ  تْ جتمعا
Murid-murid perempuan telah berkumpul 
di halaman sekolah 

 أولادىن سنجلحِ  الامالتُ  تْ ابتهج
Para ibu telah gembira dengan kejayaan 
anak-anak mereka 

 اسطفلةُ  ستيقظت
gadis sedang bangun dari tidur 

 ىلشع َ  نبُ يز  طشمـت
Zainab sedang menyikat rambutnya 

 لى الددرسةإاسبنتلن  ذىبت
Dua budak perempuan itu sedang pergi ke 
sekolah 

 هملالذ تان صغلرَ  ب  داع  ت  
Kedua-dua kucing itu sedang membelai 
anak-anaknya 

 في سلحة الددرسة استلميكاتُ  جتمعـت  
Murid-murid perempuan sedang 
berkumpul di halaman sekolah 

 اسنجلح أولادىن مالتُ الأ هجتبت
Para ibu sedang gembira dengan kejayaan 
anak-anak mereka 

 
 
 
 
 
 
 

 
 القواعد

 .، أو جمعلتٌثمف دة رلن أو م ،ذا رلن اسفلعل مؤنثلإيؤنث اسفعل  -ٔ
 علامة استأنيث في اسفعل الدلضي تاء سلرنة في آخ ه - ٕ
 ح رة في أوسو .مت ءاستأنيث في اسفعل الدضلرع تا علامة -ٖ
 

Kaedah Tatabahasa Arab: 
 

1- Kata kerja berbentuk perempuan apabila pelakunya adalah perempuan, sama 
ada dalam bentuk tunggal, dual atau jamak 

2- Tanda Kata kerja berbentuk perempuan pada kata kerja kala lampau ialah ( 
 
 ta (ت

bertanda mati di hujungnya. 
3- Tanda Kata kerja berbentuk perempuan pada kata kerja kala kini ialah ( 

َ
 ta (ت

berbaris pada permulaannya. 


